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Beseda s důchodci
Rok utekl jako voda, seniorům 

dokonce jako divoká bystřina, 
a v Klášterci nad Orlicí si opět 
nejstarší občané užili krásného 
odpoledne. Radostná setkání se 
shovívavým „Holky, vám to slu-
ší, vy vůbec nestárnete!”, ale i 
výčtem bolístek a doktorů, který 
následoval. Samozřejmě vyprávě-
ní o vnoučatech nemohlo chybět! 
Všem se pak oči rozzářily, když 
jim klášterecký potěr zazpíval 
řadu hezkých písniček. „Koukej-
te, támhleta druhá zleva, ta je naší Martiny!“ Díky, paní učitelky!  - A protože byl právě první jarní den, 
zdálo se, že je všechno v tomto optimistickém ladění. Vystoupení nové paní starostky Lenky Ševčíkové, 
s hezkým jarním úsměvem, bylo milé i zajímavé. Samozřejmě odrostlejší dorost, který s velkou ochotou 

obsluhoval své babičky a dědečky, byl tady již tradicí. A tak si v 
dobré pohodě mohli přítomní i sklenkou vína připít na zdraví. 
Ať slouží! A pak přišlo jaro až do sálu místní sokolovny. Vynika-
jící folklorní soubor JARO bavil více  než hodinu přítomné svým 
profesionálním vystoupením. Úžasný zážitek! Mnozí si společ-
ně s nimi zazpívali pár pěkných českých písniček. Co dodat? Ať 
si hezky česky a ve zdraví máme důvod zazpívat i příště. Všem 
organizátorům krásného setkání patří upřímné poděkování. 

Mgr. Josef Kvičera

Co děláme v MŠ
V současné době nacvičujeme besídku ke Dni 

matek. Budeme se těšit na maminky a babičky, 
které nás navštíví. V jazykové chvilce s angličti-

nou jsme si povídali o rodině. Témata, se kterými 
jsme pracovali: My Family. Who is this? I love my 
mother…Využíváme maňáska kocourka Cookiho. 
Každý si vyráběl sám svoji pomůcku k procvičo-
vání.                                                                           

                Řeháková S.
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Informace z jednání 
zastupitelstva

obce Klášterec nad Orlicí

Jednání dne 25. 2. 2015
Zastupitelstvo obce Klášterec nad Orlicí:
•	 schválilo rozpočet obce na rok 2015 jako vyrov-
naný na straně příjmů i výdajů ve výši 18 438 000 
Kč 
•	 schválilo příspěvek na provoz příspěvkových 
organizací MŠ a ZŠ ve výši: MŠ 500 000 Kč, ZŠ 
2 000 000 Kč s účelovým určením 1 760 000 Kč 
na provozní výdaje a 240 000 Kč na financování 
výjimky z počtu žáků 
•	 schválilo inventarizační zápis o provedení řád-
né inventury majetku obce ke dni 31. 12. 2014 a 
vzalo na vědomí inventarizační zprávy MŠ a ZŠ 
•	 schválilo finanční závěrky příspěvkových orga-
nizací MŠ a ZŠ k 31. 12. 2014
•	 schválilo smlouvu o centralizovaném zadávání, 
předmětem smlouvy je úprava vzájemných práv 
a povinností Sdružení obcí Orlicko - Centrálního 
zadavatele a Obcí Klášterec nad Orlicí - Veřejného 
zadavatele ke třetím osobám a k sobě navzájem v 
souvislosti s podáním centrální poptávky po elek-
třině v rámci sdružených služeb dodávky elektřiny 
na Českomoravské komoditní burze Kladno 
•	 schválilo nájemní smlouvu č. 29/7-589-15 mezi 
Českou republikou – Ministerstvem obrany jako 
pronajímatelem a Obcí Klášterec nad Orlicí jako 
nájemcem na pronájem pozemku st. p. č. 515/2 o 
výměře 98 m² k. ú. Klášterec nad Orlicí (pozemek 
pod č. p. 197)
•	 schválilo smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení 
služebnosti mezi O2 Czech Republic a. s. a Obcí 
Klášterec nad Orlicí v jejímž rámci bude na po-
zemku parc. č. 4480 v k. ú. Klášterec nad Orlicí 
umístěno podzemní komunikační vedení veřej-
né komunikační sítě, dále souhlasí s uzavřením 
smlouvy o právu k provedení stavby mezi Obcí 
Klášterec nad Orlicí a firmou TEMO-Telekomu-
nikace a.s. (pozemek u místní komunikace na 
Jedlině)
•	 schválilo podání žaloby na vymáhání dlužného 
nájemného p. R. CH. a p. O. Z.
•	 schválilo seznam zápisů do kroniky obce za rok 
2014 

•	 schválilo dohodu mezi obcí a Městskou kniho-
vou Žamberk a souhlasilo s příspěvkem ve výši 
5000 Kč do programu výpůjčního fondu a pověřu-
je starostku jejím podpisem 
•	 schválilo poskytnutí peněžního daru Nadační-
mu fondu S námi je tu lépe! Orlickoústecké ne-
mocnice ve výši 10.000,- Kč
•	 schválilo Přílohu č. 2 k OZV č. 2/2012 – Rozú-
čtování nákladů na sběr a svoz netříděného komu-
nálního odpadu za rok 2014
•	 souhlasilo s podáním žádosti o Dotaci na svoz 
bioodpadu, schválilo smlouvu se zhotovitelem 
Ing. Davidem Plíštilem, Ph.D., IČ 66992354 na 
zpracování žádosti o dotaci a projektové doku-
mentace na akci: Svážíme bioodpad z obce Kláš-
terec nad Orlicí, dále zastupitelstvo schválilo do-
datek č. 1 k této smlouvě, který se týká způsobu 
úhrady předmětu smlouvy
•	 souhlasilo s nákupem staršího vozu pro obec 
Klášterec nad Orlicí za cenu 300 tis. Kč.

 
Jednání dne 25. 3. 2015
Zastupitelstvo obce Klášterec nad Orlicí:
•	 vzalo na vědomí informace o stavu a plánech re-
konstrukce kostela Nejsvětější Trojice v Klášterci 
nad Orlicí, schválilo v průběhu tohoto volebního 
období r. 2015 - 2018 finanční podporu rekon-
strukce kostela ve výši max. 800 tis. Kč, v každém 
kalendářním roce bude částka dotace od obce 
upřesněna podle výše získaných dotací z granto-
vých programů, finanční spoluúčast obce bude v 
kalendářním roce činit max. 20% z celkové inves-
tované částky do oprav kostela
•	 schválilo smlouvu mezi obcí Klášterec nad Orli-
cí a ČEZ Distribuce, a.s. o zřízení věcného břeme-
ne – služebnosti č. IP-12-2005710/VB/1, název 
stavby: Klášterec nad Orlicí, 3796, Hudcová – pří-
pojka kNN 
•	 schválilo vyhlášení záměru směny pozemků p. 
p. č. 4660 o výměře 3060 m² v k.ú. Klášterec nad 
Orlicí za část pozemku p. p. č. 4048 o velikosti 
3060 m² v k.ú. Klášterec nad Orlicí oddělené GP 
•	 zrušilo své rozhodnutí usnesení č. 31 / 14 ze 
dne 26. 11. 2014
•	 schválilo podmínky nákupu pozemků pod ko-
munikací na Hádku, které jsou vyměřeny GP č. 
715-520/2008 jedná se o parc. č. 2352/1 o výměře 
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341 m2, a parc. č. 2352/4 o výměře 4 m2 od man-
želů Kaláškových, celková výměra odkupovaných 
pozemků činí 345 m² 
•	 schválilo smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení 
služebnosti mezi Římskokatolickou farností Kláš-
terec nad Orlicí a Obcí Klášterec nad Orlicí, v je-
jímž rámci bude na pozemku parc. č. 2078/1 v k. 
ú. Klášterec nad Orlicí umístěna kanalizační pří-
pojka pro stavební objekt č. p. 1, dále souhlasilo 
s uzavřením smlouvy o právu k provedení stavby 
mezi Obcí Klášterec nad Orlicí a Římskokatolic-
kou farností Klášterec nad Orlicí na výstavbu ka-
nalizační přípojky
•	 schválilo smlouvu o dílo mezi objednatelem 
Obcí Klášterec nad Orlicí a zhotovitelem firmou 
TS Žamberk s.r.o. o přepravě a převzetí Biologic-
ky rozložitelného odpadu rostlinného původu 
•	 schválilo rozpočtovou změnu č. 1 ze dne 19. 3. 
2015 v celkové výši 27 000 Kč
•	 vzalo na vědomí nabídku Projekce dopravní 
Filip s.r.o., Roudnice nad Labem ve výši cca 170 
tis. Kč včetně DPH, na vypracování projektové do-
kumentace chodníků v centru obce v rozsahu pro 
územní řízení a stavební povolení, tak aby sloužila 
i pro výběr zhotovitele stavby a dala se podat na 
žádost o dotaci ze Státního fondu dopravní infra-
struktury, součástí je i rozpočet a výkaz výměr
•	 schválilo vyhlášení výběrového řízení akce Re-
konstrukce bytu č. 11 v čp. 192 v k. ú. Klášterec 
nad Orlicí
•	 schválilo vyhlášení výběrového řízení akce Vý-
měna oken společných prostor bytových domů čp. 
192 – 197 v k. ú. Klášterec nad Orlicí
•	 vzalo na vědomí nabídku KČT Pardubický kraj 
na odkoupení grafického návrhu a povolení k 
umístění dopravních značek, nabídku nepřijalo
•	 souhlasilo s uspořádáním závodů v orientačním 
běhu Východočeské oblasti dne 3. 10. 2015 na po-
zemcích obce Klášterec nad Orlicí v oblasti Adam 
– Orlička – Vitanov
•	 schválilo podání žádosti Obce Klášterec nad 
Orlicí o příspěvek na vytvoření pracovní příleži-
tosti v rámci veřejně prospěšných prací k umístění 
2 uchazečů o zaměstnání na období od 1. 4. 2015 
do 31. 10. 2015
•	 vzalo na vědomí informace o podaném projektu 
„Svážíme bioodpad z obce Klášterec nad Orlicí – 

žádosti o poskytnutí podpory v rámci Operačního 
programu Životního prostředí, výzvy č. 64 v ob-
lasti podpory 4.1. Zkvalitnění nakládání s odpady. 
Celkové výdaje na projekt činí 953 172 Kč, dotace 
z evropských a státních fondů by měla činit 90 % a 
spoluúčast obce 10% uznatelných nákladů
•	 seznámilo se s návrhem nákresu vzhledu pří-
střešku Rozhledny Adam, k návrhu nemělo při-
pomínky
•	 seznámilo se s výsledky ankety záměrů obce, 
kterou vypracoval výbor pro rozvoj obce a s ko-
mentářem p. místostarosty

celé znění zápisů včetně usnesení najdete na 
www:klasterecnadorlici.cz

 Zpracovala: Lenka Ševčíková,  starostka obce

Bytové hospodářství
Zastupitelstvo obce Klášterce nad Orlicí se pro-

blematikou bytového hospodářství zabývá pravi-
delně na každém zasedání. Jedná se zejména o ře-
šení případů dlužného nájemného. Současná výše 
pohledávek činí více jak 900 tis. Kč. Z této částky 
připadá 500 tis. Kč na šest dlouhodobě řešených 
pohledávek. Na všechny je uplatněna soudní exe-
kuce. Její vymáhání je však složité zejména proto, 
že není zpravidla nalezen vhodný majetek a ani 
finanční prostředky k zajištění nařízené exekuce. 
I přesto, že obecní rozpočet je průběžně zatížen 
výše uvedenými pohledávkami nájmů, vkládá se 
každý rok více jak 1 mil. Kč do údržby a oprav by-
tového fondu. Snaha zastupitelstva je postihnout 
aktuální potřeby jednotlivých domů vzhledem k 
jejich stáří a zároveň řešit vzniklé problémy v jed-
notlivých bytech např. v souvislosti s životností 
zařizovacích předmětů spojených s nájmem bytu. 
Protože je problematika bytového hospodářství 
dosti náročná, schválilo zastupitelstvo obce usta-
vení výboru pro bytové hospodářství ve složení: 
předseda – Z. Bureš, členové – ing. J. Kalous, K. 
Mitvalský a Alex. Vašíková. Výbor si pro rok 2015 
schválil do plánu své činnosti zpracování nové ná-
jemní smlouvy vycházející z nového Občanského 
zákoníku s účinností smlouvy od 1. 4. 2015. Zá-
sadní změnou nové smlouvy jsou nově upravena 
práva a povinnosti pronajímatele i nájemce, dále 
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změna, kterou schválilo svým usnesením zastupi-
telstvo obce a to místo předplaceného nájemného 
je ve smlouvě zapracováno složení tzv. jistoty ve 
výši šestinásobku nájemného. Dále se výbor na 
své schůzi 8.4.2015 zabýval návrhem zvýšení ná-
jemného. Zvýšení nájemného o 10 – 15% zajistí 
vyšší příjem do kapitoly bytového hospodářství 
a tím následně i možnost rychlejší a finančně 
náročnější údržby bytového fondu. Doporučení 
výboru projedná v dubnu zastupitelstvo obce. Po-
kud ho schválí, bude možné tuto změnu provést 
k 1. 10. 2015. Výbor také projednal nepříjemnou 
situaci, která nastala počátkem měsíce dubna 
ve vchodě bytového domu č.p. 195 v souvislosti 
se znečištěním společných prostor. Situace byla 
řešena schůzkou nájemníků ve vchodě za účasti 
představitelů obce. Výbor v této souvislosti navrhl 
zřízení funkce domovníka. V jeho pracovní náplni 
by byla například drobná údržba ve společných 
prostorech, dohled nad dodržováním pořádku a 

úklidu, spolupráce při potřebách zajištění údržby 
v bytech. Pokud návrh schválí zastupitelstvo obce 
bude vyhlášena výzva pro zájemce o tuto funkci. 
Dále se bude výbor zabývat návrhem dlouhodobé 
koncepce údržby bytového fondu a to jak údržby 
společných prostor a zařízení tak i návrhem na 
možnosti rekonstrukce bytů. Obec vlastní 116 
bytů, což je mnohamiliónový majetek, který slouží 
k základnímu uspokojování potřeb občanů a to je 
zajištění bydlení. Je to i jedna ze základních po-
vinností obce dle zákona o obcích. Nelze si je však 
vykládat tak, že obec bude jen dávat a někdo jen 
brát. Domnívám se, že obec se dlouhodobě snaží 
vytvářet solidní podmínky pro bydlení v obecních 
bytech. Výše popsaná opatření by měla přispět k 
tomu, aby se neopakovaly rušivé jevy znepříjem-
ňující bydlení spořádaným nájemníkům. K tomu 
by měla přispět i činnost výboru pro bytové hos-
podářství.

Z. Bureš, člen OZ, předseda výboru

Odpady v roce 2014
Vážení čtenáři, v sousedských listech v prosinci 2014 jsem pod stejným titulkem psal o odpadovém hos-

podářství v Klášterci nad Orlicí. V závěrečné části článku byla uvedena statistika k produkci odpadu do 
října 2014 a také napsané, že budeme občany informovat o dalších možnostech rozšíření třídění odpadů a 
přístupu obce v zajištění úkolů plynoucích z novely zákona o odpadech. Nejdříve tedy trochu statistiky. Za 
rok 2014 bylo v obci vyprodukováno a odvezeno na skládku 212,113 tun směsného komunálního odpadu 
ve 165 kontejnerech. Dále 10,372 tun plastů, 4,899 tun papíru, 10,22 tun skla a 4,5 tun starých oděvů. Za 
likvidaci všech těchto odpadů bylo celkem zaplaceno 757 877,- Kč. Poplatek dle vyhlášky obce činí 400,- 
Kč za trvale bydlícího občana, případně za objekt k rekreaci. Na těchto poplatcích bylo vybráno 380 000,- 
Kč. K 31. 12. 2014 neměla obec žádného dlužníka z těchto poplatků. Dále získáváme platby od společnosti 
EKO-KOM za třídění odpadů. Za rok 2014 jsme obdrželi celkem 82 196,- Kč. Od živnostníků a organizací 
v obci jsme dle s nimi uzavřených smluv o možnosti využívat systému odpadového hospodářství obce fak-
turovali celkeme15 000,- Kč. Z výše uvedených čísel je zřejmé, že výnosy z odpadového hospodářství do-
sahují asi 60% celkových nákladů. Zastupitelstvo obce se proto snaží řešit další možnosti rozšíření třídění, 
a tím snižovat především množství směsného komunálního odpadu. V roce 2014 bylo oproti roku 2013 
vyprodukováno o 7 tun méně. Právě rozšíření dalších možnosti třídění podporuje nyní realizovaný projekt 
svazku obcí Pod Zemskou branou. 20. a 21. dubna byly po obci rozmístěny nádoby na tříděný odpad- plas-
ty, sklo, papír. O možnosti třídění skla a větších plastů bylo například posíleno stanoviště u pily, kontejnery 
na papír byly přidány na stanoviště sokolovna, také na Jedlinu. Vlastní kontejnery na papír budou mít 
školy. Možnost třídění skla a plastů bude také na stanovišti Lhotka. Posílena novými nádobami byla i sta-
noviště, kde už nádoby na třídění byly umístěny. Zvažujeme ještě nákup jedné až dvou nádob na drobnější 
železo. Dále obec získala kontejner na velkoobjemový odpad. Do tohoto kontejneru bude možné odložit 
starý nábytek, matrace apod. Umístěn je na ploše před vjezdem do areálu Dřevovýroby a.s. Živa. Provoz 
bude zajištěn 2x týdně, ve středu a v době od 15,00 h do 17,00 h, v sobotu od 9,00 h do 11,00 h. Slibujeme 
si od realizace projektu zlepšení dostupnosti nádob na tříděný odpad a tím i zlepšení výtěžnosti tříděných 
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odpadů. Zpětně by tato opatření měla přinést větší finanční výtěžnost do rozpočtu obce a další snižování 
směsného komunálního odpadu. Počítá s tím i zákon o odpadech. Dle současného znění by s účinnosti od 
ledna 2024 neměl být produkován směsný odpad na skládky. V místě původu bude muset být maximálně 
vytříděn, a ten úplně zbytkový bude likvidován ve spalovnách. Od letošního roku mají obce ještě další nový 
úkol, a to v době od 1. 4. do 31. 10. zajistit možnost likvidace bioodpadů. Zastupitelstvo obce reagovalo na 
novelu zákona o odpadech, která toto ukládá projednáním možných variant, jak se této povinnosti zhostit. 
Po intenzivní diskusi, zjišťování různých možností, do kterého se aktivně zapojil i ustavený výbor životního 
prostředí, bylo přijato rozhodnutí podat projekt do Operačního programu Ministerstva životního prostře-
dí, který byl na tuto problematiku vypsán. Projekt byl podán v měsíci březnu. Zda jsme uspěli se dozvíme 
v květnu. Projekt řeší nákup techniky na odvoz posekané trávy z obecních ploch, mohli by ji dle určitých 
pravidel využívat i občané obce. Dále jsou v projektu řešeny i domácí zahradní kompostéry a popelnice 
na tzv. bioodpad z domácností. Pokud bude náš projekt podpořen bude z 90 % financován z operačního 
programu, 10% by financovala obec. Realizace by dále probíhala dle zákona o zadávání veřejných zakázek. 
S plným využitím projektu je možno počítat až pro rok 2016. Pokud by někdo potřeboval poradit s likvidací 
většího množství bioodpadu letos, může získat informace na obecním úřadě. Protože se v současnosti za-
stupitelstvo obce a výbor pro životní prostředí odpadovému hospodářství intenzivně věnuje, byla učiněna 
opatření pro jeho další zlepšování, budeme v Sousedských listech zveřejňovat výsledky opatření. Zda to 
přinese pozitivní výsledky záleží však především na občanech obce a uživatelích rekreačních objektů.

                                                                                    Zpracoval: Z. Bureš

Masarykova základní škola Klášterec nad Orlicí ve spolupráci s místním SDH 

v rámci projektu RECYKLOHRANÍ aneb UKLIĎME SI SVĚT

pořádá 9. sběr vysloužilých elektrospotřebičů
Kdy: 20. dubna až 10. května 2015       + tonery, cartridge   

Kde: ve škole 

Co za to budeme mít? Peníze a body, které „zrecyklujeme“ na učební pomůcky pro žáky školy. 

Co sbíráme: vše, co lze zapojit do elektrické zásuvky nebo funguje na baterie. 
- Velké spotřebiče
např. ledničky, mrazáky, sporáky, myčky, pračky, sušičky, mikrovlnné trouby, trouby na pečení, odsavače par, čističky vzduchu, el.topidla, el.plotny apod. 
- Malé spotřebiče
např. vysavače, čistící stroje na koberce, tepovače, parní čističe, žehličky, fritovací hrnce, el. pečicí pánve, grily, toastovače, sendvičovače, opékače topinek, 
elektrické nože, svářečky folií, mlýnky na maso či kávu, espressa, varné konvice, el.otvírače konzerv, hodiny, budíky, fény, vysoušeče vlasů, kulmy, zubní 
kartáčky, holicí strojky, masážní strojky, epilátory, žehličky na vlasy, váhy osobní i kuchyňské, elektrické ventilátory, el.kráječe, ohřívače nápojů a pokrmů, 
kuchyňské roboty, mixéry, šlehače, odšťavňovače, parní hrnce, malé domácí pekárny, osvěžovače vzduchu, odpuzovače hmyzu apod. 
- Televizory, počítačové monitory, tiskárny, kopírky, faxy apod. 
- Elektrické nářadí a nástroje
např. vrtačky (ruční, příklepové, aku vrtačky), pily (řetězové, okružní, pokosové, kotoučové), řezačky, obrážečky, frézky, brusky, stroje na hoblování, hlazení, 
leštění, ohýbání, spojování drcení, vrtací, sekací, bourací kladivo, aku a el.šroubováky, el.sponkovačky, nýtovací kleště, pájky, svářečky apod. 
- Baterie (tužkové apod.)     

Moc děkujeme za Vaši spolupráci! 

UPOZORNĚNÍ OD OBCE
Tímto žádáme občany, kteří uložili nepotřebné hrobové rámy za 
kapli na starém hřbitově a u márnice na novém hřbitově, aby je do 
30. června 2015 odklidili. Po tomto datu budou zlikvidovány obcí 
Klášterec nad Orlicí. 
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AKCE ŠKOLY

Používám mozek
Ještě před velikonočními prázdninami se žáci 

3. – 9. třídy zúčastnili fyzikálně – přírodopisně- 
vzdělávacího programu „Používám mozek“. S 
využitím zajímavých pomůcek (např. velký mo-
del mozku s elektronicky řízenými světelnými 
okruhy – kde bylo krásně vidět vznik paměťových 

Recitace – těžká, ale hezká práce…
Pro letošní školní rok se v nabídce zájmových 

kroužků naší školy objevila také novinka nazva-
ná „Milovníci slov“. Jedná se o kroužek určený 
žákům 2. stupně se zájmem o literaturu. Kdo má 
chuť, může objevovat její nepříliš známá zákoutí, 
kde narazí na texty, s nimiž by se v běžných ho-
dinách českého jazyka nejspíš nesetkal. A pokud 
ano, rozhodně by na ně nezbylo tolik času, kolik 
by si ho zasloužily. My si právě takové texty vybí-
ráme. Ale jen tak obyčejně je nečteme. My se je 
také učíme správně interpretovat. A to vyžaduje 
nejen jejich opravdové pochopení, ale často také 
překonávání vnitřních zábran při práci s hlasem 
a tempem a občas se hodí i (z)dravá dávka exhibi-
cionismu, obzvlášť pokud máme vystupovat před 
publikem. 

A protože se v tomto kroužku sešlo několik 
velmi šikovných a nadaných recitátorů, rozhodla 
jsem se přihlásit je do recitační soutěže „Dětská 
scéna 2015“, aby si jednak vyzkoušeli veřejné 
vystupování, jednak viděli a slyšeli výkony svých 
vrstevníků a měli vlastní srovnání. Přínosné navíc 
bylo i hodnocení odbornou porotou.

Musím říci, že mi všichni svými výkony udělali 
velikou radost. Když si vzpomenu na první znění 
přednášených textů a srovnám ho se soutěžním 
vystoupením, je vidět, že se tvrdá práce skutečně 
vyplatila.

O svých zážitcích z přípravy na soutěž a ze sou-
těže samotné napsali dva z nich společně malý 
příspěvek.

Za Milovníky slov z Masarykovy ZŠ P. Brůnová

Dětská scéna 2015
Většina lidí si myslí, že recitace je jen o tom 

naučit se zpaměti text a potom ho přednést ostat-
ním. Ale pozor, tak to není! Musíte si nejen na-
skládat příslušný text do hlavy, ale je také potřeba 
být připraveni v sobě objevit různé osoby, vyloudit 
ze sebe běžně nepoužívané tóny hlasu a celkově 
překonávat sám sebe, stát rovně, pořádně artiku-
lovat, zkrátka mít všechno dopředu pečlivě připra-
vené. Během poznávání našeho textu a učení, jak 
s ním pracovat, tedy co a jak chápat, členit a říkat, 
nás navigovala pí uč. Brůnová. 

Ve středu 11. 3. jsme se se Sárou Hornovou a 

stop; model neuronu – mohli jsme obdivovat, 
jak dokonalý a rychlý je průběh signálů v něm; 
model ucha – s funkčním bubínkem a kůstkami, 
které rozpohyboval akustický tlak z reproduktoru) 
děti zjistily, jak zaktivizovat nebo naopak utlumit 
fungování mozku. Na konci zajímavé hodinky si 
žáci zkoušeli v týmové hře šířit signál v mozku a 
soutěžili mezi sebou, kdo je schopen signál posí-
lat rychleji. Díky opravdu výborným vlastnoručně 
zhotoveným pomůckám se děti dozvěděly spoustu 
zajímavých a důležitých informací. Každého zau-
jalo něco, ale snad všichni si budou pamatovat, že 
to, aby se něco naučili a využívali mozek, je jenom 
na nich – že žádné „lití do hlavy“ nefunguje... 

Za Masarykovu ZŠ K. Čiháková
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pí uč. vypravili na oblastní kolo recitační soutěže 
„Dětská scéna 2015“ do Ústí nad Orlicí. Už když 
jsme se ráno sešli ve škole, byla u všech cítit malá 
nervozita. Ale byla to taková ta zdravá nervozita. 

Před samotným začátkem soutěže se všech vy-
stupujících ujaly porotkyně, s nimiž jsme si pro-
cvičili jazyk, dech a výslovnost. Poté už začala sa-
motná soutěž. Nejdříve jsme si poslechli účastníky 
mladší kategorie, ale jak se pořadí prokousávalo k 
našim jménům, adrenalin stoupal.

Jako první z naší soutěžní trojice šla na řadu 
Sára, poté na podium nejistým krokem, ale s 
úsměvem na tváři vystoupil Ondra a Kuba, který je 
na trému zvyklý, šel rázným krokem. Tak, jak jsme 
ze svého místa v hledišti odcházeli, jsme se na něj 
po vystoupení i vraceli s celkem dobrým dojmem 
a s uspokojením, že jsme si rozhodně ostudu ne-
utrhli.

Na rozsudek poroty netrpělivě čekal celý sál. 
Tiše jsme srovnávali své výkony s přednesem 
ostatních, v mnoha případech oproti nám už ostří-
lených soutěžících. Nakonec si Kuba, stejně jako 
my všichni, odnesl pěkný zážitek, Ondra čestné 
uznání a velkou pochvalu poroty a Sára? Ta se 21. 
dubna zúčastní krajského kola soutěže v Pardubi-
cích, kam postoupila ze třetího místa. 

Závěrem je třeba říci, že jsme do Ústí nejeli pro-
to, abychom vyhráli, ale abychom se vůbec dozvě-
děli, jaké to na takové recitační soutěži je, posbí-
rali nějaké ty zkušenosti do dalších let, seznámili 
se s novými lidmi a dalšími zajímavými texty a 
hlavně si to užili. Takže bychom to mohli shrnout 
jako velmi úspěšnou výpravu a určitě se na příští 
ročník připravíme tak, aby nepostoupila jenom 
Sára, ale všichni tři. A samozřejmě doufáme, že 
jsme potěšili pí uč. Brůnovou, protože ta odvedla 
nejvíce práce.

O. Kopecký a J. Vlk (8. tř. Masarykovy ZŠ)

Veselé zoubky prvňáčků
Ve středu 25. 3. nastal u prvňáčků Den Z – ro-

zumějte Den zoubků. Začalo to počítáním před 
zrcadlem. Kolik že těch zoubků v puse máme? A 
proč je to v každé puse jinak? Jak zuby rostou, jak 
se mění? Proč nás někdy bolí? Co dělat, abychom 
měli zoubky zdravé? Drogerie dm připravila pro-
gram s názvem Veselé zoubky určený především 

pro děti 1. tříd. Naše škola se do programu zapo-
jila již potřetí. Děti spolu s Hurvínkem prožívaly 
jeho první bolení zubů i obavy z návštěvy zubaře. 
S Máničkou si připomněly správnou techniku 
čištění i nezbytnost navštěvovat pravidelně své-
ho zubního lékaře. Pak porovnávaly počet zubů 
v dětském chrupu a v chrupu dospělého člověka. 
Ke slovu přišly i pomůcky z kabinetu přírodopisu.

Děti, které si přinesly svůj zubní kartáček, si 
pak správnou techniku vyzkoušely před zrcadlem. 
Odměnou za splněné úkoly byla dárková taštička 
Drogerie dm, která obsahovala kartáček, dětskou 
pastu, samolepku do koupelny, žvýkačky a pře-
sýpací hodiny, které pomáhají dětem odhadnout 
čas potřebný k čištění zoubků. Po velkém čištění 
následovalo tvoření. Ve skupinách si děti vyrobi-
ly plakáty Veselý zoubek a Smutný zoubek. Nad 
množstvím obrázků diskutovaly, které potraviny 
jsou pro zoubky zdravé, které ne a přiřazovaly je 
ke správným názvům.

Věřím, že vše, co si děti v programu Veselé zoub-
ky zopakovaly a co nového se dověděly, přispěje 
k upevnění správného návyku péče o chrup, aby 
jejich zoubky byly po celý život zdravé a „veselé“. 

Za Masarykovu ZŠ Marie Leksová

ZAHRANIČNÍ ZÁJEZD 
do Maďarska a na Slovensko
Program: 

1. den: odjezd v brzkých ranních hodinách (cca 
4 - 5 h.), příjezd do Budapešti, prohlídka Budína - 
Budínský hrad, Rybářská bašta, Matyášův chrám. 
Přejezd do městského parku, návštěva zábavního 
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parku Vidámpark nebo městské ZOO s botanic-
kou zahradou. Odjezd na ubytování, večeře. 

2. den: po snídani dokončení prohlídky Buda-
pešti - tržnice, historické centrum Pešti - Bazilika 
sv. Štěpána, řetězový Szechyniyho most. Přejezd 
na Slovensko, Velký Meder - návštěva termálních 
lázní. Odjezd na ubytování, večeře. 

3. den: po snídani odjezd do ČR. Zastávka na 
Pálavě, Dolní Věstonice - turistický pěší výlet k zří-
cenině Dívčí hrady, přechod do Pavlova. Odjezd 
autobusem zpět.

Termín: 25. 5. - 27. 5. 2015 
Cena za osobu: 2.950,- Kč

Cena zahrnuje: dopravu autobusem, 2x ubytování 
s polopenzí, služby průvodce, vstupné, komplexní 
cestovní pojištění.
Nabízíme 10 volných míst. Bližší informace, při-
hlášky apod. ve škole.

Radim Horňák, 
Masarykova základní škola Klášterec nad Orlicí

NABÍZÍME OBČANŮM STRAVOVÁNÍ 
VE ŠKOLNÍ JÍDELNĚ

Chcete se stravovat v naší školní jídelně?
Můžete.

Od prosince začala školní jídelna při Masaryko-
vě základní škole vařit pro veřejnost. Cena pro do-
cházející strávníky - polévka, hlavní jídlo, nápoj, 
popř. doplněk (salát, ovoce, moučník) - je 56,-Kč. 
Obědy je možné konzumovat v určité hodiny na 
místě nebo si je odnést v jídlonosičích. Zpravidla 
jednou za týden je možnost výběru ze dvou jídel.

Pro představu, jaké obědy naše školní jídelna 
vaří, si můžete na webových stránkách školy www.
zsklasterec.cz prohlédnout starší jídelní lístky, 
kde také naleznete podrobnější informace pro cizí 
strávníky.

Veškeré dotazy ohledně stravování Vám po-
skytne osobně nebo telefonicky vedoucí školní 
jídelny, Lucie Pleváková - tel. 777 259 539. 

„KVALITNÍ A VYVÁŽENÁ STRAVA JE ZÁ-
KLADEM PRO SPRÁVNÉ FUNGOVÁNÍ KAŽ-
DÉHO LIDSKÉHO ORGANISMU.“

Lucie Pleváková, vedoucí ŠJ

Zastupitelstvo obce Pastviny

Zastupitelstvo obce Pastviny dne 9. 3. 2015 při-
jalo na svém zasedání tato

USNESENÍ
2015.2.1.  Zvolilo ověřovateli zápisu Lubomíra 
Zverce a Veroniku Luxovou.
hlasování: pro - 1, 3, 4, 5 ,6, 7, proti – 0, omluven - 2
2015.2.2.  Schválilo program jednání zveřejně-
ný na úřední desce dne 27. 2. 2015
hlasování: pro - 1, 3, 4, 5 ,6, 7, proti – 0, omluven - 2
2015.2.3. Schválilo uzavření smlouvy se zhoto-
vitelem Územního plánu, společností SURPMO 
a.s.
hlasování: pro - 1, 3, 4, 5 ,6, 7, proti – 0, omluven - 2
2015.2.4.  Zastupitelé byli seznámeni s vítězem 
veřejné zakázky, stal se jím SAGIP, Pavel Jin-
dra, IČ: 46490299 a pověřili starostu uzavřením 
smlouvy o dílo na revitalizaci chatek č. 6. – 11. v 
ATC Šlechtův palouk.
hlasování: pro - 1, 3, 4, 5 ,6, 7, proti – 0, omluven - 2
2015.2.5.1  Schválilo postup obce, s výhledem do 
budoucna, v oblasti nakládání s BRKO (BIOLO-
GICKY ROZLOŽITELNÝ KOMUNÁLNÍ OD-
PAD) a s tím související podání žádosti o dotaci 
na svozové vozidlo a kontejnery na svoz BRKO.
hlasování: pro - 1, 3, 4, 5 ,6, 7, proti – 0, omluven - 2
2015.2.5.2 Pověřilo starostu uzavřením smlouvy 
se společností REDEA na zpracování dokumen-
tace potřebné pro podání žádosti o dotaci z ope-
račního programu životního prostředí (OPŽP), 
Opatření 4.1, na projekt „Doplnění systému sběru 
bioodpadů a separovaného odpadu – Pastviny“
hlasování: pro - 1, 3, 4, 5 ,6, 7, proti – 0, omluven - 2
2015.2.5.3 Schválilo uzavření smlouvy o přepra-
vě a převzetí odpadů (BRKO) se společností
TS ŽAMBERK s.r.o. a pověřilo starostu jejím pod-
pisem.
hlasování: pro - 1, 3, 4, 5 ,6, 7, proti – 0, omluven - 2
2015.2.6.1.  Schválilo zveřejnění Výzvy – mož-
nost podávání podnětů na změny územního 
plánu, termín ukončení podávání podnětů 
byl po konzultaci se zhotovitelem stanoven na 
30.4.2015.
hlasování: pro - 1, 3, 4, 5 ,6, 7, proti – 0, omluven - 2
2015.2.6.2.  Schválilo uzavření smlouvy o centra-
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lizovaném zadávání se Sdružením obcí ORLIC-
KO, jakožto Centrálním zadavatelem, na nákup 
elektřiny na Českomoravské komoditní burze 
Kladno.
hlasování: pro - 1, 3, 4, 5 ,6, 7, proti – 0, omluven - 2
2015.2.6.3. Zastupitelstvo bylo informováno do-
končení prodeje pozemku, parcely č. 1018/17
o výměře 257 m2 panu J.V a paní V.O. oba bytem 
Ráječek, Zábřeh. Pozemek včetně trvalých poros-
tů bude prodán za cenu určenou znalcem 30 000,- 
Kč.
Záměr prodeje byl schválen na zasedání OZ dne 1. 
9. 2014 a prodej na zasedání OZ dne 6. 10. 2014.
2015.2.6.4. Zastupitelstvo bylo informováno o 
dohodnutých podílech financování cykloturistic-
kého propojení, cyklostezky Žamberk – Pastviny 
a Letohrad – Pastviny. Financování bude probíhat 
prostřednictvím sdružení obcí Orlicko. Podíl obce 
Pastviny činí: v úseku Žamberk – Nekoř 12,5%, 
v úseku Letohrad – Nekoř 20 %, v úseku Nekoř 
(místo napojení) – Pastviny 15 %.
2015.2.6.5. Zastupitelstvo schválilo dar Nadač-
nímu fondu S námi je tu lépe ve výši 4.000 Kč.
hlasování: pro - 1, 3, 5 ,6, 7, zdržel se 4, proti – 0, 
omluven - 2

2015.2.6.6. Zastupitelstvo schválilo zprávu hlav-
ní inventarizační komise o provedení inventur 
k 31. 12. 2014. V průběhu inventur nebyly zjištěny 
žádné nedostatky.
hlasování: pro - 1, 3, 4, 5 ,6, 7, proti – 0, omluven - 2
2015.2.6.7. Zastupitelstvo projednalo a schvá-
lilo paušální částku za krátkodobý pronájem 
Společenské místnosti v budově SC Škola (např. 
za účelem školení, besedy, schůze apod.) ve výši 
200,- Kč/hod.
hlasování: pro - 1, 3, 4, 5 ,6, 7, proti – 0, omluven - 2
2015.2.6.8. Seznámeno se zněním návrhu nové 
vyhlášky o nakládání s odpady v obci.
2015.2.6.9. Člen OZ pan P.F. na závěr zasedání 
vznesl požadavek na úpravu stávající, případně 
vydání nové vyhlášky obce, která by omezila, pří-
padně v některých částech obce zakázala, pálení 
rostlinných materiálů v otevřeném ohništi.

Zastupitelstvo obce Pastviny
Zastupitelstvo obce Pastviny dne 23. 3. 2015 
přijalo na svém zasedání tato

USNESENÍ
2015.3.1.  Zvolilo ověřovateli zápisu Lubomíra 
Zverce a Veroniku Luxovou.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5 ,6, 7 proti – 0, 
2015.3.2.  Schválilo program jednání zveřejně-
ný na úřední desce dne 15. 3. 2015
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5 ,6, 7 proti – 0, 
2015.3.3.  Schválilo na pozici vedoucí rekreač-
ního zařízení obce ATC Šlechtův palouk paní Mgr. 
E. D.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5 ,6, 7 proti – 0, 
2015.3.4.1.  Rekreační ubytovací zařízení obce 
„Lesanka“ a „ATC Šlechtův palouk“ budou pro-
vozovány obcí. Restaurace v ATC a „Na Vleku“ 
budou také provozovány obcí, s tím, že restaurace 
v ATC bude podřízena vedoucí ATC Šlechtův pa-
louk.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5 ,6, 7 proti – 0,
2015.3.4.2. Způsob provozování stanového tá-
bořiště u Kapličky, společně s občerstvením zatím 
nebyl stanoven.
2015.3.5.1.  Schválilo uzavření smlouvy se spo-
lečností Vodovody a kanalizace Jablonné nad
Orlicí, a.s. o zřízení věcného břemena služebnosti 
inženýrské sítě přes pozemkové parcely č. 463/1 
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a č. 463/26 v katastrálním území Pastviny u Kláš-
terce nad Orlicí v rámci akce: Pastviny – stavební 
úpravy vodovodu “pod Lesankou”
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5 ,6, 7 proti – 0, 
2015.3.5.2.  Udělilo souhlas Oddílu orientačního 
běhu, T.J.Sokol Žamberk, uspořádat v zájmovém 
prostoru lesa Adam-Orlička-Vitanov závod dne 3. 
10. 2015. 
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5 ,6, 7 proti – 0, 
2015.3.5.3.  Schválilo poskytnutí prostor ATC 
Šlechtův palouk, včetně sociálního zázemí, pro 
pořádání Mistrovství záchranných týmů HZS, 
PČR a skupin IZS, které se uskuteční 30. 5. 2015 
na vodní nádrži Pastviny.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5 ,6, 7 proti – 0, 
2015.3.5.4. Schválilo podporu akci „Čisté Pa- 
stviny“, která se uskuteční 23. 5. 2015. Jedná se 
o Potapěčsko-ekologický projekt. Podpora obce 
bude spočívat ve formě bezplatného poskytnutí 
plakátovacích ploch a přistavení nádob na odpad.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5 ,6, 7 proti – 0,
2015.3.5.5. Schválilo uzavření smlouvy s Pardu-
bickým krajem o poskytnutí grantu z programu
„Podpora budování infrastruktury cestovního ru-
chu v Pardubickém kraji“. Grant je  poskytnut ve 
výši 90 000,- Kč na revitalizaci chat v ATC Šlech-
tův palouk.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5 ,6, 7 proti – 0,
2015.3.5.6. Vzalo na vědomí žádost o odkoupení 
veřejných WC na pláži pod rekreačním středis-
kem Bublačka, za účelem rekonstrukce a zlepšení 
služeb na této pláži. Žádost podal pan M.V. Ve věci 
bude rozhodnuto na následujícím zasedání.
2015.3.5.7. Zastupitelstvo schválilo předložený 
plán činnosti kontrolního a finančního výboru

na rok 2015.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5 ,6, 7 proti – 0, 
2015.3.5.8. Vzalo na vědomí žádost o odkoupení 
části pozemku, cca 50 m2, jedná se o část parcely 
1788/44. Žádost podal pan L.F. Ve věci bude roz-
hodnuto na následujícím zasedání.
2015.3.5.9. Schválilo vedení kroniky v elektro-
nické podobě, pod podmínkou řádného záloho-
vání uložených dat. Kronika v papírové podobě, 
bude vedena v omezeném rozsahu a budou se zde 
zaznamenávat základní informace.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5 ,6, 7 proti – 0, 
2015.3.5.10. Schválilo „Oznámení o nakládání 
s bioodpady“ a zveřejnění tohoto oznámení na 
stránkách obce i na obecních vývěskách a uložilo 
starostovi zabezpečit kontejnery v období od 3. 4. 
2015 do 7. 4. 2015 na dvě stanoviště „U konzu-
mu“ a „Na panelu“
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5 ,6, 7 proti – 0, 
2015.3.5.11. Zamítlo žádost o poskytnutí pří-
spěvku na činnost Asociace rodičů a přátel zdra-
votně postižených dětí v ČR, Klub Radost z.s. Pro-
stějov.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5 ,6, 7 proti – 0, 

Starosta: Ladislav Škůrek

ZÁPIS ZASTUPITELSTVA 
obce České Petrovice 
ze dne 3.2. 2015
Přítomni: Viz prezenční listina
Omluveni: Hruška J.
Zapisovatel: Lux L.
Ověřovatelé: Pácha K., Fišer D.
Hlasování: Pro X Proti X Zdržel se
Program:
Hlasování o programu schůze 8X0X0 program 
schválen
1. Kontrola z minula
2. Rozpočtový výhled na období roků 2015 
-2018
Pácha K. seznámil zastupitelstvo s vypracovaným 
plánovaným rozpočtovým výhledem na období 
roků 2015 až 2018. Plánované rozpočty jsou vy-
rovnané. 
Tabulka rozpočtů příloha č. 2
Hlasování 8X0X0  Návrh schválen

SKI KLUB SDH PORÁDAJÍ:A  OBEC PASTVINY

DETSKÝ DEN 
PROGRAM : 30. 5. 2015  

14:00 Kácení máje u hasicské zbrojnice
14:30  

18:00 Táborák 

       PREKVAPENÍ PRO DETI I DOSPELÉ 

 Pripraven sportovní program pro deti
 ,,Na vleku“ za kazdého pocasí
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3. Žádost Mas Orlicko 
Starosta seznámil zastupitele se žádostí Mas Or-
licko o příspěvek na pokrytí rozpočtového deficitu 
v roce 2015 ve výši 10 Kč na občana
Hlasování 7X0X1 Žádost schválena
4. Prodejna smíšeného zboží 
     v Českých Petrovicích
Starosta informoval o ukončení provozu dne 21.1. 
2015 firmou CBA z finančních důvodů a předá-
ní obchodu obci. Byl vypsán požadavek na Úřad 
práce na provozovatele prodejny a prodavačku. 
Starosta informoval okolní drobné živnostníky, 
zda by neměl někdo zájem o provoz prodejny. Do 
dnešního dne se přihlásil pan Falta z Králík, který 
provozuje několik takových obchodů jako ten náš.
Návrh: Sepsat smlouvu o výpůjčce prodejny. Po-
kud p. Falta nebude souhlasit se smlouvou o vý-
půjčce, obec vyhlásí záměr na pronájem prodejny 
za účelem prodeje potravin a smíšeného zboží
Hlasování 8X0X0  návrh schválen
5. Různé:
- starosta informoval zastupitele o revizích hro-
mosvodů a elektriky na obecních budovách pa-
nem Hofmanem, zbývá chata u koupaliště a chata 
Babeta
- obec by měla mít zpracovaný strategický rozvo-
jový dotační dokument. Za úkol starosta
- Žádost pana Baiera o souhlas obce k vyjmutí po-
zemků ze zemědělského půdního fondu v katastru 
České Petrovice. Jedná se o parcely č. 353/4 o vý-
měře 138 m² a parcely č. 353/6 o výměře 164 m²
Hlasování 8X0X0  Žádost schválena
- Žádost p. Vybíralové o příspěvek na dárky pro 
novorozence při vítání občánků od obce v hodnotě 
500 Kč. počínaje rokem 2015
Hlasování 7X0X1  Žádost schválena
- Starosta informoval o schůzce s policií v Žam-
berku, je potřeba vytvořit nový pasport místních 
komunikací. Za úkol starosta
- Návrh na výměnu plynového sporáku v chatě u 
koupaliště za elektrický z důvodů havarijního sta-
vu a bezpečnosti. Pokud to elektroinstalace dovo-
lí. Plánovaná investice do 5000 Kč.
Hlasování 8X0X0  Návrh schválen
- starosta informoval o volbách v DOS Rozvoje 
obcí pod Zemskou brannou. Novým jednatelem 
zvolen p. Koubík a zástupcem pí. Ševčíková

- p. Hruška st. vznesl připomínku k zastupitelstvu, 
aby se více fotografovalo dění v obci a k vytvoření 
archívu fotografií
- Vyřešit smluvně napojení odpadních vod na čis-
tírnu odpadních vod u objektů čp. 27 s panem Pá-
chou majitelem bývalého objektu firmy OK Finál 
a hasičské zbrojnice s majiteli restaurace na Roz-
cestí. Za úkol starosta a Lux L.

Usnesení:
01/02/2015 Zastupitelstvo schvaluje program 
zasedání
02/02/2015 Zastupitelstvo schvaluje rozpočtový 
výhled na 2015 až 2018
03/02/2015 Zastupitelstvo schvaluje žádost o 
příspěvek MAS Orlicko
04/02/2015 Zastupitelstvo schvaluje návrh se-
psat smlouvu o výpůjčce prodejny s panem Faltou 
05/02/2015 Zastupitelstvo schvaluje žádost pana 
Baiera
06/02/2015 Zastupitelstvo schvaluje žádost p. 
Vybíralové
07/02/2015 Zastupitelstvo schvaluje výměnu 
sporáku v chatě u koupaliště 

Zapsal: Miloš Roušar, starosta obce 

Zápis mimořádného zastupi-
telstva obce České Petrovice 
ze dne 24. 2. 2015
Přítomni: Viz prezenční listina
Omluveni: Hruška J. ml.
Zapisovatel: Lux L.
Ověřovatelé: Buryška J. Vybíralová P.
Hlasování: Pro X Proti X Zdržel se X
Program:
•	 Prodejna smíšeného zboží 
     v Českých Petrovicích
Starosta informoval o vypsání záměru na provo-
zování prodejny smíšeného zboží v Českých Pet-
rovicích, vyvěšení na úřední desce dne 5.2. 2015 
a sejmutí dne 23.2. 2015 . Do výběrového řízení 
se přihlásila pouze firma Pekárna Falta z Králík. 
Starosta seznámil zastupitelé s návrhem smlouvy 
na pronájem prodejny smíšeného zboží s panem 
Faltou. Nájemné za kalendářní rok činí 1 Kč., mě-
síční poplatek za vodné a popelnici na komunální 
odpad ve výši 60 Kč.a smlouva bude sepsána s 
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platností od 1.3.2015 na dobu neurčitou s výpo-
vědní lhůtou třech měsíců. Obě strany se zavazují 
plnit dohodnuté body zanesené ve smlouvě.
Návrh: Sepsat smlouvu o pronájmu nebytových 
prostor na provozování prodejny smíšeného zboží 
v Českých Petrovicích s panem Faltou majitelem 
Pekárny Falta z Králík 
Hlasování: 8X0X0  Návrh schválen
•	 Cesta nad teletníkem a okolo bývalého staré-
ho kravína
Firma Živa a.s. zastoupená p. Žďárským nabídla 
obci stávající cestu nad teletníkem výměnou za 
cestu v téže lokalitě, která dělí pozemky Živy. 
Návrh: Zaměření cesty nad teletníkem, až počasí 
dovolí za účasti Živy a obce. Náklady na zaměření 
budou rozděleny na polovinu. Po zaměření budou 
další kroky projednány na zastupitelstvu. 
Hlasování: 8X0X0  Návrh schválen

Usnesení: 
08/02/2015 Zastupitelstvo schvaluje sepsat 
smlouvu o pronájmu nebytových prostor prodejny 
smíšeného zboží v Českých Petrovicích s panem 
Faltou z Králík
09/02/2015 Zastupitelstvo schvaluje zaměření 
cesty nad teletníkem

Zapsal: Miloš Roušar, starosta obce

ZÁPIS ZASTUPITELSTVA 
obce České Petrovice 
ze dne 31.3. 2015
Přítomni: Viz prezenční listina
Omluveni: Hruška J.
Zapisovatel: Lux L.
Ověřovatelé: Brandejsová J., ing. Žďárský O.
Hlasování: Pro X Proti X Zdržel se X
Program:
Hlasování o programu schůze 
8X0X0  Program schválen
•	 Smlouva o napojení hasičské zbrojnice 
    na ČOV objektu restaurace na Rozcestí čp. 161
Starosta seznámil zastupitele s návrhem smlou-
vy o napojení hasičské zbrojnice čp. 60 na ČOV 
objektu restaurace na Rozcestí čp. 161 s ročním 
nájemným 1000 Kč. a výpovědní lhůtou jednoho 
měsíce. Po prostudování smlouvy zastupitelstvo 
pověřuje starostu vyvolat jednání s majiteli restau-

race a dojednat delší výpovědní lhůtu a upřesnit 
informace týkající se článku č. 6 bodu 6. 2., 6. 4. 
a 6. 5.
•	 Návrh smlouvy o smlouvě budoucí na zřízení 
věcného břemene
Starosta seznámil zastupitele s návrhem smlouvy o 
smlouvě budoucí na zřízení věcného břemene mezi 
panem Baierem a obcí o umístění elektrického ka-
belu do obecní cesty 1311/1 z důvodů posílení ka-
pacity pro lyžařský areál. Zasažená plocha je 50m². 
Jednorázová náhrada obci činí 1000 kč.+ DPH
Hlasování: 8X0X0  Návrh schválen
•	 Žádost pana Stejskala
Starosta seznámil zastupitele s žádosti pana Stej-
skala o vyjádření ke stavebním úpravám RD čp. 
31 a o připojení čp. 31 na obecní vodovod. Při-
pojení bude provedeno protlakem pod silnicí na 
vlastní náklady žadatele s podmínkou odborného 
připojení na vodovodní řad
Hlasování: 8X0X0  Žádost schválena
•	 Žádost manželů Střelečkových
Starosta seznámil zastupitele s žádostí manželů 
Střelečkových na odkup pozemku č. 322/1 o vý-
měře 7288 m² pod obecním parkovištěm. 
Návrh: Vypsat záměr na prodej pozemku č. 322/1
Hlasování: 0X8X0  Vypsat záměr nebyl schválen
•	 Bioodpady
Starosta upozornil na novelu zákona o odpadech, 
která vyšla v platnost od 1.1. 2015, týkající se bio-
odpadů. Každá obec musí prokázat, jak třídí a na-
kládá s bioodpadem. Jelikož novela zákona vyšla v 
říjnu loňského roku a obec zatím nemá prostředky 
ani místo, kde by mohla zřídit kompostárnu, za-
stupitelstvo pověřilo starostu sepsat pro letošní 
rok smlouvu s Ekolou České Libchavy na odvoz 
bioodpadu s předpokládanou částkou 4000 kč za 
jeden odvoz. Výše částky bude závislá na množství 
materiálu. Naplánované jsou tři svozy od května 
do října. Termín svozu bude předem vyvěšen na 
úřední desce nebo na internetových stránkách 
naší obce. Zastupitelstvo se bude i nadále v příš-
tích jednáních zabývat strategií jak s bioodpady v 
budoucnu.
Hlasování: 8X0X0  Návrh schválen 
•	 Revokace usnesení 01/01/2014 
     týkající se změny odměňování
Zastupitel a předseda výboru z 1180 kč. na 1060kč.
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Zastupitel a člen výboru z 880 kč. na 750 kč.
Hlasování: 8X0X0  Revokace schválena
•	 Různé
- starosta podal návrh o navýšení jednoho kon-
tejneru na papír s tím, že se použije kontejner ze 
směsného odpadu a umístí se pod restauraci na 
Rozcestí. Provozovatelé zajistí jeho přistavení v 
době vyvážení. Mohou jej využívat i okolní provo-
zovny a ostatní obyvatelé. 
Hlasování: 8X0X0  Návrh schválen
- starosta seznámil zastupitele s digitalizací veške-
rých pozemků na katastru obce České Petrovice, 
která proběhne v roce 2015
Zastupitelstvo bere na vědomí
- starosta seznámil zastupitele s první nabídkou 
od firmy Bártek na kamerový systém v obci. Jed-
na kamera by měla být na budově obecního úřadu 
a druhá na pouliční lampě u prodejny potravin. 
Předpokládaná částka celé akce je 70 325 kč.
Zastupitelstvo vyčká dalších nabídek a poté zváží 
další kroky, zda montovat či nemontovat kamery 
v obci
- program obnovy venkova na opravu hřbitov-
ní zdi. Zastupitelstvo pověřuje starostu sepsat 
smlouvu o vykonání prací s panem Josefem Toma-

nem ze Žamberka. Zadání prací bude provedeno 
za účasti pana Páchy a pana Vymetálka.
Hlasování: 8X0X0  Návrh schválen

Usnesení:
01/04/2015 Zastupitelstvo schvaluje program 
zasedání
02/04/2015 Zastupitelstvo schvaluje návrh 
smlouvy o smlouvě budoucí na zřízení věcného 
břemene
03/04/2015 Zastupitelstvo schvaluje žádost pana 
Stejskala
04/04/2015 Zastupitelstvo neschválilo vypsat zá-
měr na prodej pozemku č. 322/1
05/04/2015 Zastupitelstvo schválilo sepsat 
smlouvu s Ekolou České Libchavy
06/04/2015 Zastupitelstvo schvaluje revokaci 
usnesení 01/01/2014
07/04/2015 Zastupitelstvo schvaluje umístění a 
použití kontejneru na papír
08/04/2015 Zastupitelstvo bere na vědomí infor-
mace o probíhající digitalizaci
09/04/2015 Zastupitelstvo schvaluje sepsání 
smlouvy o vykonání prací s panem Tomanem na 
opravu hřbitovní zdi

Zapsal: Miloš Roušar, starosta obce

Není to tak dávno …            ( 48 )
Výlet za kulturou

Před padesáti léty jsem cosi vyřizoval v Žamberku a tu mi padl do oka 
plakát na vývěsce. Armstrong bude v Praze! A koncertovat bude celý tý-
den, každý den! Tohle tak vidět! Málem se mi podlomila kolena. V Kláš-
terci jsem o tom okamžitě informoval své kamarády z místní kapely Orlík 
a trochu jsem je nakazil svým nadšením. Ale vzápětí přišla studená spr-
cha. V Žamberku Cis (kancelář Cestovní informační služby) sice vylepila 
plakát, ale vstupenky už dávno nebyly a koncert se konal za necelých čtr-
náct dní. Ale náhody jsou někdy nevyzpytatelné …

Do Klášterce na faru jezdil za odpočinkem po mnoho let pan Šťastný 
z Prahy. Co kdyby pomohl? Další týden volal z Prahy, že vstupenky má, 
cena za jednu 100,- Kč. Hurá !!! Jak jednoduché…Za pár dnů jsme už 
ujížděli vlakem ku Praze. Nejdříve musíme pro vstupenky k panu Šťastnému do ateliéru. Pan Šťastný 
byl svobodný umělec (žádný komunál nebo národní podnik) a byl zřejmě tak dobrý, že před ním smekala 
celá vláda i Ústřední výbor. On totiž zhotovoval pro vládu a spol. různá pouzdra na vyznamenání, diplo-
my, darovací dekrety apod. z těch nejvzácnějších kůží exotických zvířat, plasticky je upravoval a zdobil 
zlacením. Už jen návštěva tohoto ateliéru stála za výlet do Prahy a mohla by být náplní celého příspěvku. 

Ale hned následovalo další překvapení. Vstupenky do paláce Lucerna máme na první balkon vpravo, 
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nejlepší místa v sále, trvale reservovaná pouze pro ÚV KSČ a jejich 
vzácné hosty. Nikdo jiný na tyto místa nevkročí. A v tomto zakáza-
ném území se krčí pět kluků z Klášterce, celý sál pod námi a Louis 
Armstrong na podiu šest metrů od nás, z mírného nadhledu. Šibal-
sky uličnická tvář se co chvíli měnila na výraz provinilého dítěte a 
celkový projev podtrhovala naprostá skromnost a obrovská radost 
z hudby a setkání s posluchači. Náš zážitek nelze převést do psané 
formy. Já to prostě nedokážu. Závěrečný aplaus celé Lucerny ve sto-
je a přídavky orchestru Louise Armstronga nebraly konce. Poslední 
návrat Louise v županu na podium ukončil fantastický večer. Tak probíhalo sedm koncertů za sebou, 
Lucerna nacpaná do posledního místečka a stejně se na všechny nedostalo.

Nevím, jak se to stalo, ale v roce 1965 mé vrstevníky ovlivňovaly úplně jiné hudební směry, ale mě se 
dotýkaly pouze okrajově. Během dalších padesáti let jsem navštívil mnoho koncertů jazzových, swin-
gových, vážné i populární hudby, viděl spousty špičkových umělců, ale koncert v Lucerně 1965 žádný 
nepřekonal. Dodnes také naprosto přesně určím každou nahrávku, která vznikla při tomto koncertu. A 
plakát ze Žamberka opatruji jako velký poklad dodnes. Snad mi čtenáři Sousedských listů odpustí můj 
příspěvek, určený snad jen malému okruhu fandů.                                                                             Miloš Sibera

Fotbal na jaře 
Letošní fotbalová soutěž se hraje trochu zvlášt-

ním systémem, proto až od pondělí 20.4. víme, 
kdy a s kým budeme letos na jaře hrát. Podzim se 
odehrál jako soutěž „III. třída – sever“ a hráli jsme 
zápasy se sedmi mužstvy z okolí. Poslední dva zá-
pasy se dohrávaly v první týdnech jara. V této sou-
těži jsme obsadili 5. místo, což znamená, že další 
jarní zápasy budeme hrát ve skupině o umístění, 
tedy o konečně 9. místo v 18členné III. třídě. Do 
této skupiny se dostala 4 mužstva ze severu a 4 z 
jihu, přičemž se započítávají dosud odehrané zá-
pasy s mužstvy ze severu. Nyní nás tedy čeká 8 zá-
pasů s mužstvy převážně z lanškrounska. Program 
zápasů uvádím na konci článku. Jarní sezonu jsme 
nezahájili příliš šťastně. Chtěli jsme vyhrát prvé dva 
zápasy, což by nám garantovalo účast ve skupině o 
postup, ale bohužel se nám to nepodařilo, dokonce 
jsme Lichkovu ani Kunvaldu nedali gól. Přitom na 
sezonu jsme se připravovali celkem poctivě. Za-
hájili jsme tradičně již v půli ledna, snažili jsme se 
nabrat kondici na celý rok, absolvovali jsme cviče-
ní v pastvinském fitnessu, dali si jedno víkendové 
soustředění a dva přípravné zápasy na umělé trávě. 
Do mužstva jsme přibrali nového brankáře, Jindru 
Dostála ze Zbudova, který se mezi tyče vrátil po 
dlouholeté přestávce, ale předtím chytal od žáků 
a brankářské umění nezapomněl. Na hřiště se po 

dvouletých zdravotních potížích vrátil také Hůlka. 
Na druhé straně máme i ztráty: se zdravím labo-
ruje Janeček a zdá se, že kopačky na hřebík chtějí 
pověsit Tomáš Bartoš, Karel Mitvalský a Pavel Mi-
chalička. Všichni věříme, že si to ještě rozmyslí. Na 
podzim jsme hráli se střídavými úspěchy, 5x vyhrá-
li, 5x prohráli, k tomu přidali 2 remízy. Body jsme 
získávali hlavně se soupeři, kteří s námi zůstávají ve 
skupině i pro jaro, a to znamená, že po započítání 
vzájemných zápasů do nové tabulky jsme nyní na 
druhém místě o 1 bod za Třešňovcem. Budeme se 
snažit alespoň v této skupině potvrdit postavení na 
předních místech. 

JARNÍ ROZLOSOVÁNÍ ZNÍ TAKTO:
 26. 4.  neděle:  Žichlínek B – Klášterec
  3. 5.  neděle: Klášterec – D. Třešňovec 
  9. 5.  sobota:  Jehnědí – Klášterec
 17. 5.  neděle:  Klášterec – Luková
 24. 5.  neděle:  Klášterec - Žichlínek B
 31. 5.  neděle:  D. Třešňovec – Klášterec
  7. 6.  neděle:  Klášterec – Jehnědí
 14. 6.  neděle:  Luková – Klášterec

Zveme diváky na zápasy jak doma tak venku. 
Zvláště uprostřed května si domácího fotbalu uži-
jeme dost,. Přijďte podpořit naše hráče, ale také 
ochutnat dobrou klobásu a svlažit hrdlo klasickým 
českým pivem. 
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Chirurg MUDr. J.Příborský
ordinuje zde v sobotu 
od 7.15. do 9.30.hodin

(potom v Kunvaldu do 11.hodin)
V této ordinaci provádíme:
Vyšetření a léčbu křečových žil včetně kosme-
tického odstranění tzv. metliček (pavoučkovité 
žilky)
Odstraňování kožních znamének, fibromů a 
bradavic
Vyšetření a léčbu kloubních arthroz
Vyšetření a léčbu bolestí zad
Léčbu tzv. karpálního tunelu
Vyšetření a léčbu bolestí šlachových úponů
Odstraňování jizev
Vyšetření a léčbu trávicího ústrojí
Vyšetření a léčbu hemoroidů
Vyšetření nemocí štítné žlázy
Poradenskou činnost v chirurgii
Operaci křečových žil v místním umrtvení pro-
vádíme ambulantně ve Vysoké nad Labem 
(viz.www.chirurgie-vysoka.cz)

Dotazy a objednání na jiný termín 
na tel. 603 264 449 

VYTVOŘÍME Z ORLICKA 
OÁZU ZDRAVÍ?

Milí občané, 
znáte to. Zimu střídá jaro a člověk neví, kam 

dřív skočit. Práce kolem domu i na zahradě če-
kají, až zapojíte svůj pohybový aparát na plné ob-
rátky. Ale ono to nějak nejde. Během zimy svaly 
poněkud ztratily svou sílu a každá jarní činnost 
nějak víc unavuje. Říká se tomu jarní únava. Vaše 
tělo žádá o lepší pozornost, ale když on nějak 
není čas. Jsou tu přece důležité povinnosti, jako 
je zaměstnání, péče o děti, práce na zahradě a k 
tomu všemu musí zbýt i nějaký čas pro zábavu, 
sport, případně si zajít s kamarády na právě ote-
vřenou zahrádku. Problémy s únavou a bolestmi 
v zádech už přece nějak zvládneme. A tak pře-
cházíme signály našeho těla, až najednou přijde 
chvíle, kdy už se nepohneme vůbec. A situace se 
radikálně mění. Nejsme schopni jít ani do prá-
ce, natožpak udělat něco na zahradě. Ztratíme 
spoustu času i peněz léčbou a říkáme si, proč 
zrovna já. Ano tohle znám moc dobře z vlastní 
zkušenosti. Přitom stačí poměrně málo. Uvě-
domit si, že všechny zmíněné činnosti neděláte 
Vy, včetně Vaší představy o tom co zvládnete, ale 
Vaše tělo! A Vaše tělo pracuje podle zákonitostí, 
které jsou pevně dané a jasné. Pokud se chceme 
cítit dobře a užívat si všemožných činností po 
celý rok, je potřeba si uvědomit, že na tomto svě-
tě se bez zdravé tělesné schránky prostě neobe-
jdeme. Zeptejte se sami sebe, kolik už Vám Vaše 
tělo od narození poskytlo radosti, zábavy, síly a 
energie. Nezaslouží si snad lepší zacházení? Je to 
tak jednoduché!

Váš masér z Pastvin, Bc. Tomáš Brak 

RODINA 
KOUPÍ CHALUPU 

na samotě /polosamotě
do 1.2 milionu. 

Větší pozemek výhodou.
jpirkl@centrum.cz, 

tel. 604 293 317
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Ať už jste kdokoli,  

masáž si prostě zasloužíte! 
 

Nabízím sportovní, regenerační a relaxační masáže 

v prvním masérském salónu v Pastvinách 

Masáž Délka trvání Cena 
Masáž šíje 30 minut 150,- 
Masáž zad a šíje 60 minut 250,- 
Dolní nebo horní končetiny 60 minut 250,- 
Masáž břicha a dekoltu 30 minut 150,- 
Celková masáž 120 minut 600,- 

Když už nic jiného, tak je masáž rozhodně příjemná záležitost  

 

Provozní doba:  Út – Pá od 8:00 do 18:00 hod., pouze 

                           po objednávce na tel. č. 734 599 290 

            

                 

 

                          

                  Nabízím dárkové poukazy!!!     . 

                                                                                                                                              Bc. Tomáš Brak 
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Petrovický slalom 
O pohár starosty

Na svazích ve Sport areálu v Českých Petrovi-
cích se jel 7.března již 13. ročník veřejného závodu 
ve slalomu. Byly vypsány kategorie od „mrňat až 
po dědečky“,tak se bylo na co dívat. Závodit mohl 
úplně každý a vyzkoušet si, co to je postavit se na 
start a spustit se mezi spleť tyčí. Závody organi-
zoval SKI Klub České Petrovice a také na startov-

ní listině to bylo znát. O 
nejlepší časy se pokoušeli 
nejenom aktivní závod-
níci klubu, ale také jejich 
rodiče, prarodiče,zaslou-
žilí členové klubu i široká 
veřejnost, včetně kolegů 
ze Ski klubu Pastviny.

Celkově odstartovalo 76 závodníků, včetně nej-
menších nadějí „Myšáků“ - dětí do 6 let, které jely 
speciální kratší trať mezi figurkami. Závod se jel 
na poměrně tvrdé trati na 2 kola a časy se sčítaly.

Bylo vyhlášeno celkem 13 kategoríí a rozdáno 
39 pohárů a k tomu pěkné ceny, které věnovali 
sponzoři z blízkého i vzdáleného okolí a za to jim 
moc děkujeme.

V tomto veřejném závodě nebylo nejdůležitější 
stát nejvýše na stupních vítězů , ale zkusit si popr-
vé zazávodit nebo porovnat síly s vlastními dětmi 
a zjistit, že jsou lepší, zasoutěžit s kamarády nebo 
zavzpomínat a vyzkoušet, jestli jsme to ještě ne-
zapomněli.

Nejrychlejší ze všech kategorií a 
tedy celkový vítěz letošního ročníku 
se stal Martin Barták z Českých Pe-
trovic, kterému předal velký putovní 
pohár pan starosta Miloš Roušar. 
Nejrychlejší ženou byla letos Kateři-
na Hrušková.

Všem závodníkům gratulujeme za 
výkony a některým i za odvahu a v 
příštím závodě se těšíme na viděnou.

 Za Sport areál České Petrovice
 Miroslav Baier

PPL Parcel Shop v prodejně ŽIVY, a.s.

V průběhu měsíce března rozšířila společnost  ŽIVA zemědělská obchodní, a.s.  Klášterec nad Orlicí 
svoje služby pro obyvatele i společnosti Klášterce nad Orlicí i okolních obcí.
Na  prodejně  zahradní  a  komunální  techniky  v Klášterci  nad  Orlicí  jsme  zřídili  pobočku  přepravní 
společnosti PPL  - ParcelShop.
PPL ParcelShop je nejširší a zároveň nejrychleji se rozšiřující sítí výdejních a prodejních míst v České 
republice.  Tato síť  je určena všem,  kteří  se nechtějí  vázat  na určitý  čas  doručení.  PPL ParcelShop 
můžete navštívit kdykoli v otevíracích hodinách včetně víkendů.

Podej zásilek v PPL ParcelShop

PPL ParcelShop je místo, kde můžete poslat i vyzvednout svůj balík např. zásilku z e-shopu.
PPL  ParcelShop  může  využít  k  odeslání  svého  balíku  kdokoliv,  nezávisle  na  tom,  zda  s PPL  máte 
uzavřenou smlouvu. 
Zvolit si můžete z celé řady produktů:

 Firemní balík   - přeprava balíků do 20 kg v rámci ČR, kdy příjemcem je firma či podnikatel
 Soukromý balík   - přeprava balíků do 20 kg v rámci ČR, kdy příjemcem je soukromá osoba
 Exportní balík   * Exportní balík Slovensko a Exportní balík Německo – PPL doručuje po celé 

Evropě
Doručení vnitrostátních zásilek do 1-2 pracovních dnů v závislosti na času podání balíku.

* nelze využít pro přepravu zásilek do Švýcarska a Norska

Lze podat balíky, které splňují následující podmínky:
 zásilky nelze poslat na dobírku
 váha jednoho balíku max. 20 kg max. délka balíku 2 m
 součet délky a obvodu max. 3 m
 hodnota jednoho balíku max.  50000 Kč
 balení pouze pravidelného tvaru (balík)
 neporušený obal uzavřený alespoň lepící páskou

Otevírací doba prodejny Centra zahradní a komunální techniky ŽIVA Klášterec nad Orlicí: 
Po – Pá 7:30 – 16:30 hodin So 8:00 – 11:00 hodin

Bližší informace na telefonu 734 323 428.
Ing. Radek Bříza

Otevírací doba pošty 
v Klášterci nad Orlicí

Pondělí 13,30  - 16,30
Úterý 8,00  - 11,00
Středa 13,30 - 16,30
Čtvrtek 8,00  - 11,00
Pátek  8,00  - 11,00
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UKONČENÍ ZIMNÍ SEZÓNY 
ve Sport areálu České Petrovice

Letošní zima nezačala pro milovníky zimních 
sportů příliš dobře a tak se všichni obávali, že prů-
běh teplot a sněhová nadílka se až příliš podobají 
té loňské , ne příliš vydařené zimě. Naštěstí se v 
průběhu ledna trochu ochladilo a sníh, který na-
padl,zůstal ,alespoň tady u nás v Petrovicích.

Na svahy pod Adamem jsme pak ještě mohli 
nastříkat technický sníh a tím vylepšit podmínky 
pro lyžování téměř až do konce března. Tedy v 
areálu a na sjezdovkách sněhu dost , na silnicích, 
parkovištích a před chalupami málo - ideální stav 
pro všechny. I když zimu máme rádi, tak na konec 
zimy a začátek jara se těší snad každý. Proto jsme 
nachystali právě na poslední den lyžařské sezony 
21.3. „Přejíždění rybníčku“ - akci, která získává 
na oblibě hlavně v posledních letech. V prostorách 
na dojezdu sjezdovek vznikly vysoké mantinely 
sněhu, které za pomoci rolby dostaly tvar vekého 
rybníčku.Ten byl pak opatřen umělohmotnou fólií 
a napuštěn vodou. Rozměry tohoto vodního díla 
byly 3,5 x 12 m a v nejhlubší části dosahovala hla-
dina 1,20 m. Těsně před nájezdovou hranou byl 
ještě odrazový můstek.

Tato atrakce čekala na odvážlivce, kteří si chtěli 
vyzkoušet, zda lyže či snowboardy jedou po vod-
ní hladině stejně jako na sněhu . Tuto zvídavost a 
odvahu v sobě našlo nečekaných 56 jezdců, kteří 
ještě podtrhli svou ochotu udělat legraci pro sebe, 
ale i pro diváky tím, že jeli v různých převlecích 
či kostýmech. Našli se i tací, kteří jeli na jízdním 
kole, na sáňkách či s kozou v náručí.

 Když všichni učástníci vyzkoušeli teplotu vody 

při přejezdu rybníčku, mimochodem měla 5° 
C a ne všichni se dostali na druhý břeh, došlo k 
vrchonému číslu a tím byly skoky do vody. Byli 
jsme svědky neuvěřitelných kousků včetně salt a 
helikoptér. Tedy ten, který se nestačil zmáchat do 
této doby, tak nyní se mu to určitě povedlo a bylo 
to i s kulichem pod hladinou. Naštěstí bylo velmi 
pěkné, slunné počasí a tak se tu sešlo kolem dvěstě 
přízniců areálu a diváků, kteří přišli fandit, bavit 
se a rozloučit se tak s letošní zimou.

Nezapomněli jsme ani na ty nejmenší, pro kte-
ré instruktoři lyžařské školy uspořádali závody v 
maskách s různými soutěžemi o ceny. Kdo přišel 
tento den v masce, lyžoval zdarma a k lyžování 
mu zde pocelý den hrál a pouštěl muziku Dydžej 
Mario.

Krátký filmový záznam z této akce najdete na 
www.ceskepetrovice.com

Všem děkujeme za návštěvu v zimní sezóně, pře-
jeme pěkné jaro a v létě či v zimě na viděnou.

  Za Sport areál České Petrovice
Miroslav Baier
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VÝSTUP NA MONT BLANC
14. března proběhl ve Sportareálu v 

Českých Petrovicích již 14. ročník výstupu 
na Mont Blanc, aneb zdolej si svůj vrchol. 
Jedná se o pochod simulující výstup na 
nejvyšší horu Evropy. Ke zdolání pomysl-
ného vrcholu je třeba překonat převýšení 
2421 metrů, což odpovídá výstupu ze zá-
kladního tábora v Chamonix. A protože 
petrovická sjezdovka má převýšení 85 me-
trů, musí ji ti, kdo chtějí dosáhnout vrcho-
lu zdolat 29 krát a urazit přitom více než 
25 kilometrů. 

Aby byla akce přitažlivější pro širší ve-
řejnost, je ke každému výstupu přiřazen některý známý vrchol. Kdo si tedy netroufne na všech 29 výstu-
pů, může zdolat například Suchý vrch (4 výstupy), Praděd (10 výstupů), nebo třeba Rysy (22 výstupů).

Do letošního ročníku se celkem zapsalo 45 účastníků, od předškoláků až po veterány. Všech 29 vý-
stupů nakonec zvládlo jen 6 borců, což je nejnižší číslo ze všech 14 ročníků!!! Nejrychlejším mužem se 
stal Jarda Brůna s časem 4:13, nejrychejší (a jedinou) ženou Dája Introvičová v čase 6:01 a nejlepším 
veteránem byl Jirka Matyáš s časem 5:59. Obdiv ale zaslouží každý, kdo v sobě našel dost vůle překonat 
vlastní pohodlnost a alespoň jednou na kopec vyšplhal. 

Za zmínku snad stojí, že za všech 14 ročníků všichni účastníci dohromady provedli již úctyhodných 
7996 výstupů a zdolali tak převýšení téměř 680 kilometrů. Tak zase za rok……                      Michal Brejtr

SOUSEDSKÉ LISTY č. 126 - vydává OÚ Klášterec n.O. ve spolupráci s obcemi Pastviny, České Petrovice, 
výtisků 290, číslo registrace MK ČR E 20477,  e-mail: sousedskelisty@seznam.cz. Cena: 10,- Kč

Sazba a tisk - Tiskárna Kerschbaum, Hluboká 140, Žamberk.  


